

DOI: 10.18572/1812-3805-2020-5-14-17

О необходимости закрепления итогов победы советского народа над нацистской Германией и ее союзниками в Великой Отечественной войне 1941–1945 гг. в преамбуле Конституции РФ 1993 г.: теоретико-правовой аспект

Серегин Андрей Викторович,
доцент кафедры теории и истории государства и права
Южного федерального университета,
кандидат юридических наук, доцент
andrei-seregin@rambler.ru

В статье предлагается не только увековечить победу советского народа в Великой Отечественной войне 1941–1945 гг., но и устранить из Конституции РФ 1993 г. ложное утверждение о том, что Россия — молодое государство, не имевшее ранее своей суверенной и независимой государственности. Свою позицию автор доказывает на основе того, что Российская Федерация — правопреемница СССР, победившего нацистскую Германию и ее фашистских союзников. Кроме того, РСФСР в составе Советского Союза обладала суверенитетом.

Ключевые слова: конституция, преамбула, СССР, Российская Федерация, Великая Отечественная война.

On the Need for the Consolidation of Results of the Victory of the Soviet People over Nazi Germany and Its Allies in the Great Patriotic War from 1941 to 1945 in the Preamble to the Constitution of the Russian Federation 1993: A Theoretical and Legal Aspect

Seregin Andrey V.
Associate Professor of the Department of Theory and History
of State and Law of the Southern Federal University
PhD (Law), Associate Professor

The article proposes not only to perpetuate the victory of the Soviet people in the great Patriotic War of 1941–1945, but also to eliminate from the Constitution of the Russian Federation in 1993 the false statement that Russia is a young state that did not previously have its own sovereign and independent statehood. The author proves his position based on the fact that the Russian Federation is the successor of the USSR, which defeated Nazi Germany and its fascist allies. In addition, the RSFSR as part of the Soviet Union had sovereignty.

Keywords: Constitution, preamble, the Soviet Union, the Russian Federation, the Great Patriotic War.